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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicaliștii din Poliție anunță proteste în faţa sediului PSD din Capitală 
Sindicaliștii din poliție au anunțat proteste, în cursul lunii iulie, în fața sediului PDS, în semn de nemulțumire 
față de salarizare, susținând că subfinanţarea din domeniu duce la un deficit de personal şi la imposibilitatea de 
a menţine în funcţiune unele posturi de poliţie şi mijloace de transport. 
„În şedinţa Biroului Executiv Central al Federaţiei Sindicatelor Naţionale ale Poliţitilor şi Personalului Contractual 
din România, organizaţie cu reprezentativitate juridică recunoscută la nivel de ramură (ordine publică), am decis 
organizarea, în cursul lunii următoare, timp de mai multe zile, a unor forme de protest, în faţa sediului central din 
Bucureşti al Partidului Social Democrat, prin care să ne exprimăm nemulţumirea faţă de două dintre cele mai 
grave probleme care afectează în mod cronic Ministerul Afacerilor Interne”, spune reprezentanţii FSNPPC. 

Ei sunt nemulţumiţi de salariile personalului din Ministerul Afacerilor Interne şi spun că, deşi au fost 

luate unele măsuri în cursul anului, acestea nu au dus la o majorare semnificativă a salariilor. 

(Sursa: Romania Libera) 

 

 Dragnea, declarații înainte de întâlnirea cu liderii PSD 
Președintele PSD Liviu Dragnea a convocat o ședință la Vila Lac 1 cu președinții de organizații și posibilii miniștri în 
Cabinetul Tudose. Liviu Dragnea a declarat că în această ședință urmează să se discute structura guvernului și a 
dat garanții că până mâine va fi finalizată lista de miniștri. 
„Am invitat preşedinţii de organizaţii şi pe prim-ministru să avem o discuţie despre noua formulă guvernamentală. 
Am avut dimineaţă o discuţie şi cu domnul Tăriceanu şi cu domnul Mihai Tudose. Mâine (n.r. - miercuri) o să 
continuăm discuţiile cu ceilalţi membri din Comitetul Executiv, astfel încât la 12,30, când intrăm în CExN, să avem 
o formulă finală pe care să o aprobăm politic, urmând ca premierul, propuneri de la noi, propuneri de la ALDE, să 
le depunem în Parlament împreună cu programul de guvernare”, a declarat Dragnea înaintea discuţiilor.  
 
Întrebat dacă există posibilitatea ca Tudorel Toader să fie schimbat din funcţia de ministru al Justiţiei, aşa cum s-a 
vehiculat pe surse, Dragnea a spus: „Cred că sunt surse proaste”. 
Dragnea a dat asigurări, la sosirea la Vila Lac 1, că va asculta opiniile fiecărui lider în parte arătând, totodată, că 
este foarte probabil ca structura Guvernului Tudose să nu se schimbe. 
Întrebat de jurnaliști dacă s-a certat cu Nicolae Bădălău, Liviu Dragnea a răspuns ”nu ne-am certat; dar nu a fost 
unanimitate. Omul mai înaintează în vârstă și își mai schimbă opiniile”. 
(Sursa: stiripesurse.ro)  

 

 Social-democrații se reunesc în ședința Comitetului Executiv Național 

Social-democrații se reunesc miercuri în ședința Comitetului Executiv Național, urmând să fie aprobată 

cel mai probabil lista miniștrilor noului cabinet. 

Reuniunea CExN al PSD are loc după ce Mihai Tudose a fost nominalizat luni într-o altă ședință a CExN 
pentru funcția de premieriar președintele Klaus Iohannis l-a desemnat pentru această poziție. 

Luni, liderul social-democraților, Liviu Dragnea, estima că noul guvern ar putea fi votat joi seara și ar putea să 
depună jurământul tot atunci. 
Marți, președintele PSD s-a întâlnit cu liderii de organizații pentru a discuta noua formulă guvernamentală. 
"Am invitat președinții de organizații și pe prim-ministru să avem o discuție despre noua formulă guvernamentală. 
Am avut dimineață o discuție și cu domnul Tăriceanu și cu domnul Mihai Tudose. Mâine (n.r. — miercuri) o să 
continuăm discuțiile cu ceilalți membri din Comitetul Executiv, astfel încât la 12,30, când intrăm în CExN, să avem 
o formulă finală pe care să o aprobăm politic, urmând ca premierul, propuneri de la noi, propuneri de la ALDE, să 
le depunem în Parlament împreună cu programul de guvernare", a declarat Dragnea înaintea discuțiilor, opinând 
că structura guvernului nu va fi modificată. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Președintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, a anunțat marți că formațiunea politică își păstrează cei patru 
miniștri și în Guvernul Tudose: Grațiela Gavrilescu — viceprim-ministru și ministru al Mediului, Teodor 
Meleșcanu — ministrul Afacerilor Externe, Toma Petcu — ministrul Energiei, și Viorel Ilie — ministrul pentru 
Relația cu Parlamentul. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Tăriceanu: ALDE își păstrează aceiași patru miniștri în Guvernul Tudose; joi - votul de încredere al Parlamentului 

ALDE își păstrează cei patru miniștri și în Guvernul Tudose: Grațiela Gavrilescu - viceprim-ministru și 

ministru al Mediului, Teodor Meleșcanu - ministrul Afacerilor Externe, Toma Petcu - ministrul Energiei 

și Viorel Ilie - ministrul pentru Relația cu Parlamentul, a anunțat marți președintele formațiunii, Călin 

Popescu-Tăriceanu, după ședința Biroului Politic al ALDE. 
"Decizia pe care am luat-o este de a păstra aceeași participare, numeric vorbind, vom avea patru miniștri în 
viitorul guvern, care vor ocupa exact aceleași portofolii pe care le-au ocupat și acum. Aceasta este propunerea pe 
care noi am aprobat-o și pe care o vom face prim-ministrului. Cu alte cuvinte: Grațiela Gavrilescu — viceprim-
ministru și ministru al Mediului, Teodor Meleșcanu — ministrul Afacerilor Externe, Toma Petcu — ministrul 
Energiei și Viorel Ilie — ministrul pentru Relația cu Parlamentul", a precizat Tăriceanu, la Parlament. 
Potrivit acestuia, viitoarea echipă guvernamentală se va prezenta joi în Parlament pentru învestitură. 
"Am avut o scurtă reuniune cu Biroul Politic Central al ALDE pentru a formaliza, conform obligațiilor statutare, 
propunerile de miniștri în viitorul guvern. Mihai Tudose a fost desemnat prim-ministru și urmează să își formeze 
echipa guvernamentală și se va prezenta în Parlament joi după-amiază cu programul de guvernare și cu membrii 
echipei guvernamentale pentru a primi votul de încredere al Parlamentului. Era normal, ca în această perspectivă, 
ca membri ai coaliției de guvernare, să luăm deciziile cu privire la participarea noastră în viitorul guvern", a 
explicat Tăriceanu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

 Noul prim-ministru, prima reacţie OFICIALĂ: 'Mă recomandă puterea de muncă şi experienţa'  
Premierul desemnat Mihai Tudose a afirmat, marţi, că îl recomandă pentru funcţia de şef al Executivului "puterea 
de muncă" şi "experienţa".  

Potrivit TVR, Mihai Tudose a fost întrebat marţi, la sediul Ministrului Economiei, ce îl recomandă pentru 

funcţia de premier. "Puterea de muncă, experienţa (...), vorbim despre rezultate", a răspuns Tudose.  
 
De asemenea, chestionat dacă a fost surprins de faptul că preşedintele Klaus Iohannis a fost de acord cu 
desemnarea sa în calitate de candidat la funcţia de prim-ministru, Mihai Tudose a precizat: "E un răspuns 
complicat. Dacă domnia sa a considerat că da, a fost voinţa domniei sale".  
 
Totodată, Tudose a precizat că lista de miniştri este în pregătire. "Asta facem zilele astea şi nu e un demers numai 
al meu, ci al coaliţiei", a afirmat Tudose, precizând că "vor fi schimbări" în Guvernul său comparativ cu cabinetul 
Grindeanu.  
 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat marţi decretul privind desemnarea lui Mihai Tudose în calitate de candidat 
la funcţia de prim-ministru, pentru a cere votul de încredere al Parlamentului asupra programului şi listei noului 
Guvern, informează Administraţia Prezidenţială. 

(Sursa: tvr) 

 

 E OFICIAL! Anunț de ultimă oră al Olguței Vasilescu privind Legea salarizării! Cine va avea salariul mărit cu 
30% 
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Ministrul interimar al Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a făcut un anunț de ultimă oră pe o rețea de socializare. 
Aceasta a dezvăluit că președintele Klaus Iohannis a promulgat legea care aproba Ordonanța de Urgență nr. 99, 
prin care Parlamentul a majorat salariile mai multor categorii de bugetari. 
„Președintele a promulgat legea care aproba Ordonanța 99, prin care Parlamentul a majorat salariile mai multor 
categorii de bugetari, printre care și ale celor din MApN. Prin aceasta lege, am apropiat soldele și salariile celor 
care lucrează la MApN de cele ale angajaților din MAI, fiindca, deși făceau parte din aceeași familie ocupationala, 
soldele militarilor erau mult mai mici decât cele ale polițiștilor. Din păcate, nici acum nu sunt egale, dar aceasta 
discrepanță va fi eliminată prin Legea salarizării”, scrie Olguța Vasilescu. 
Cui i se mărește salariul prin adoptarea acestei legi? 

Acest act normativ la care face referire șefa interimară a Muncii va aduce zâmbetul pe buzele mai multor categorii 
de bugetari. Potrivit unui amendament aprobat de Camera Deputaților, la 13 iunie, de la data intrării în vigoare a 
acestei legi se majorează cu 30% cuantumul brut al salariilor de bază pentru personalul care nu a beneficiat de 
majorări salariale conform OUG 2/2017 privind unele măsuri fiscal-bugetare, şi anume cel din bibliotecile 
naţionale sau de importanţă naţională, din cadrul Bibliotecii Academiei Române şi din muzeele de importanţă 
naţională. 
Un alt amendament stipulează majorarea cu 20% a cuantumului brut al salariilor de bază pentru următoarele 
categorii de personal: din instituţiile şi autorităţile subordonate Ministerului Agriculturii, cu excepţia APIA şi 
Agenţiei pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale, din cadrul Academiei de Ştiinţe Agricole şi Silvice „Gheorghe 
Ionescu-Siseşti” şi din instituţiile de cercetare-dezvoltare, din unităţile care funcţionează în subordinea 

Ministerului Tineretului şi Sportului, informează Agerpres. 
Mai mult, de aceste majorări salariale ar urma să beneficieze şi personalul medical din cabinetele aparţinând 
structurilor teritoriale de expertiză medicală şi recuperare a capacităţii de muncă din subordinea Casei 
Naţionale de Pensii Publice şi cel din instituţiile publice de spectacole sau concerte aflate în subordinea 
Ministerului Culturii, precum şi direcţiile judeţene de cultură, respectiv a municipiului Bucureşti. 
În plus, prin această lege se majorează cu 15% cuantumul brut al salariilor de bază/soldele de funcţie ale 
următoarelor categorii de personal: din cadrul bibliotecilor centrale universitare, cadrele militare în activitate, 
precum şi soldaţii şi gradaţii voluntari, inclusiv personalul civil din MApN şi instituţiile aflate în subordinea sa, 
cu excepţia celor care au beneficiat de majorări potrivit Legii 250/2016, personalul din cadrul Secretariatului de 
Stat pentru recunoaşterea meritelor luptătorilor împotriva regimului comunist instaurat în România în 
perioada 1945 – 1989. 
Totodată, au fost majorate indemnizaţiile de merit pentru academicieni şi oameni de cultură şi sporurile 
acordate pentru medicii din oncologie şi cei de la Spitalul de Arşi.  

(Sursa: Agerpres) 
 

 Legea grațierii, dezbătută în Camera Deputaților la toamnă 
Proiectul legii grațierii, inițiat de Guvernul Grindeanu și adoptat tacit de Senat, va primi un vot în Comisia 
juridică din Camera Deputaților în sesiunea parlamentară din toamnă și de abia după aceea va intra în plen. 
Prin adoptarea tacită de la Senat, proiectul a rămas în forma ex-ministrului Florin Iordache, formă dorită de 
Liviu Dragnea și Călin Popescu Tăriceanu, care ar duce la grațierea mai multor persoane. 
„După cum ştiţi, săptămâna aceasta trebuia să facem o dezbatere publică pe acest subiect, lucru care nu s-a mai 
întâmplat, se va întâmpla începând de săptămâna viitoare probabil, dar este evident că nu se mai poate rezolva 
nimic în această sesiune. (...) Evident nu mai putem să încheiem procedura în Parlament, nemaiexistând sesiune”, 
a declarat președintele Comisiei juridice din Camera Deputaților, Eugen Nicolicea. 
Săptămâna trecută, dezbaterea din comisie s-a amânat după ce membrii au cerut, printr-o adresă, ca la discuții să 
participe și ministrul Justiției. 

Proiectul legii grațierii a fost adoptat tacit de Senat după ce, pe 23 mai, a expirat termenul constituțional în 
care aleșii trebuiau să dezbată și să voteze proiectul. Ca urmare a adoptării tacite, proiectul se consideră adoptat 
de Senat în forma venită de la Guvern, forma Florin Iordache, fără a fi incluse amendamentele discutate și votate 
în Comisia juridică de la Senat. 
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Proiectul legii grațierii a fost reîntors la Comisia juridică a Senatului pe 8 mai. Atât Liviu Dragnea, cât și Călin 
Popescu Tăriceanu au pledat atunci pentru adoptarea proiectului în forma venită de la Guvern. 
„Eu cred că Comisia juridică de la Senat a încurcat destul de mult această lege, că cea mai bună variantă pentru 
moment este ca legea să plece din Senat aşa cum a venit de la Guvern, pentru că s-a schimbat de foarte multe ori 
acolo şi eu sunt foarte nemulţumit”, declara Liviu Dragnea. 
„Proiectul să fie adoptat în forma avansată de Guvern. E forma pe care o susţinem şi dorim ca, din această 
perspectivă, lucrurile să fie extrem de clare, mai ales după turbulenţele care au avut loc săptămâna trecută”, 
susținea și Călin Popescu Tăriceanu. 

Digi24.ro a arătat, la momentul respectiv, că șefii PSD și ALDE au mai multe motive pentru care să dorească 
adoptarea proiectului în forma venită de la Guvern, adică forma lui Florin Iordache. Este vorba, printre altele, 
de un număr mai mare de beneficiari și de faptul că, în forma Comisiei, se arăta explicit că grațierea nu se aplică 
pedepselor cu suspendare, iar infracțiunea de mărturie mincinoasă era exceptată de la grațiere. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Senat: Propunerea legislativă privind modificarea Legii de organizare și funcționare a Avocatului Poporului a fost 
adoptată 

Plenul Senatului a votat cu 93 de voturi pentru, 12 împotrivă și 3 abțineri propunerea legislativă pentru 

modificarea și completarea Legii nr. 35/1997 privind organizarea și funcționarea instituției Avocatul 

Poporului. 
Potrivit unui amendament la lege, funcția de Avocat al Poporului este asimilată ca rang și salarizare cu funcția de 
ministru. 
"Acest proiect are rolul de a consolida statutul instituției Avocatului Poporului, în apărarea drepturilor 
fundamentale. A fost un parcurs legislativ cu foarte multe intervenții, cu foarte multe propuneri în Comisia 
juridică, am avut multe întâlniri, câteva luni de zile. Toți colegii au formulat amendamente și au fost, cea mai mare 
parte, admise", a explicat președintele Comisiei juridice a Senatului Robert, Cazanciuc. 
Avocatul Poporului, Victor Ciorbea, a susținut, la rândul său, că cele mai multe articole din textul propunerii au 
fost formulate în urma recomandărilor făcute de subcomitetul ONU pentru prevenirea torturii și de Comitetul 
European pentru Prevenirea Torturii. 
"Ele au menirea de a asigura o mai mare autonomie din punct de vedere organizatoric și funcțional, pentru acest 
mecanism național de prevenire a torturii, peste 2.300 de locuri de detenție de la penitenciare, aresturi 
preventive, până la aziluri și orfelinate. Dacă veți vota acest proiect, evident va face ca activitatea instituției să se 
deruleze mai bine și îi va crește eficiența", a afirmat Victor Ciorbea. 
Senatorul USR Florina Presadă a susținut însă că proiectul de lege "nu are nicio legătură cu eficiența acestei 
instituții" și reprezintă "o răsplată politică dată domnului Ciorbea". 
"Vorbim de o pensie specială acordată Avocatului Poporului. Este cazul să spunem că Avocatul Poporului, atunci 
când s-a creat, a creat o imensă speranță pentru cetățenii țării, însă domnul Ciorbea s-a dovedit o cruntă 
dezamăgire. De ce merită domnul Ciorbea o pensie specială? Pentru rezistența în fața statului de drept. Până la 
urma aceasta s-a întâmplat și avem ca dovadă intervenția domnului Ciorbea la Curtea Constituțională din acest 
an, din ianuarie, când a atacat acel articol din legea de funcționare a guvernului care nu permite condamnaților 
penal să facă parte din Executiv. Peste câteva zile s-au 140.000 de semnături pentru demiterea domnului Ciorbea. 
În virtutea acestor semnături veniți domnule Ciorbea să pledați pentru o pensie specială astăzi?", a afirmat 
Presadă, în timpul dezbaterilor pe marginea proiectului. 
În replică, Avocatul Poporului Victor Ciorbea, a precizat că pensia specială nu este introdusă prin actualul proiect 
de lege, ci este prevăzută de legea în vigoare privind funcționarea instituției Avocatului Poporului. 
'Nu este prevăzută acum o pensie specială pentru Avocatul Poporului. Pensia specială pentru Avocatul Poporului a 
fost introdusă în urmă cu mai bine de 10 ani în timpul profesorului Muraru și nu există nicio modificare privind 
statutul Avocatului Poporului în proiectul acesta de lege față de proiectul în vigoare. Sunteți, din păcate, într-o 
eroare", a spus Ciorbea. 
Senatul este cameră decizională în cazul acestei propuneri legislative. 

(Sursa: Agerpres) 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.digi24.ro/opinii/legea-gratierii-de-ce-sustin-dragnea-si-tariceanu-forma-iordache-720125
http://www.digi24.ro/opinii/legea-gratierii-de-ce-sustin-dragnea-si-tariceanu-forma-iordache-720125


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 

 Legislația din Domeniul Serviciilor Private pentru Situații de Urgență - Motiv de Îngrijorare pentru 

Mediul de Afaceri și Sindicate 

Federația Serviciilor de Securitate și Federația Protector a Sindicatelor din Industria Securității Private 

privesc cu preocupare apropierea datei de intrare în vigoare a OMAI 96/2016 privind criteriile de 

perfomanță pentru organizarea serviciilor private pentru situații de urgență. 

În opinia noastră, această nouă reglementare conține prevederi contradictorii, neclare și greu de aplicat 

astfel încât nu numai că actul normativ nu își poate atinge obiectivul declarat de a crește capacitatea de 

intervenție în cazul situațiilor de urgență și respectiv de a crește nivelul de siguranță publică ba chiar ar 

putea avea un efect contrar. 

Mai mult decât atât, actul normativ în cauză, așa cum este structurat va impacata negativ din punct de 

vedere social-economic și fără o justificare temeinică atât beneficiarii serviciilor pentru situații de 

urgență, societățile prestatoare, dar și pe angajații din acest sector. 

De exemplu, referitor la angajații din acest sector, anumite prevederi ale OMAI 96/2016 pot fi interpretate 

ca o îngrădire a drepturilor referitoare la muncă, așa cum sunt ele consfințite chiar prin Constituție și legi 

organice în vigoare putând să genereze prejudicii salariale pentru angajați și desființări de locuri de 

muncă. 

În ceea ce îi privește pe agenții economici, care trebuie să-și asigure într-o formă sau alta servicii pentru 

situații de urgență, conformarea la aceste prevederi legale este de natură să-i afecteze masiv din punct de 

vedere economic, fiindu-le impuse prin lege investiții și costuri de operare adiționale supra-dimensionate 

și fără ca acestea să fie necesare în mod obiectiv. Astfel, aceste prevederi sunt în contradicție flagrantă cu 

încă unul din obiectivele declarate al actului normativ în cauză, respectiv acela de a reduce a costurile 

administrative ale operatorilor economici. 

Nu în ultimul rând, societățile prestatoare sunt supuse unui tratament discriminatoriu, respectiv prin 

formulări directe sau indirecte sunt excluse de pe piața unor categorii de servicii și le sunt impuse condiții 

de operare dezavantajoase în comparație cu alte forme de organizare sau furnizare de astfel de servicii 

ceea ce este în contradicție flagrantă cu principiile liberei concurențe, care stau la baza economiei de 

piață. 

Trebuie subliniat că acest act normativ a fost promovat fără realizarea studiului de impact obligatoriu din 

punct de vedere al legislației privind tehnica legislativă și fără o consultare adecvată a mediului de afaceri 

și organizațiilor sindicale. 

Deși în repetate rânduri au fost transmise sub formă de petiții, propuneri de modificare și amânare a 

termenului de intrare în vigoare pentru o mai bună pregătire a implementării prevederilor în cauză, 

acestea au fost fie ignorate, fie s-au dat răspunsuri de complezență. 

Considerăm că aceasta este o atitudine neconstructivă și păguboasă pentru toate părțile implicate, iar 

autoritățile trebuie să dovedească deschidere și înțelegere față de mediul economic privat și organizațiile 

sindicale ale angajaților din acest sector astfel ca împreună să putem aduce îmbunătățiri reale a legislației 

din acest domeniu de mare importanță economică și socială și nu doar schimbări legislative de formă, 

care nu sunt în beneficiul societății în sensul larg și nici măcar nu își pot atinge obiectivele declarate. 

(Sursa: Agerpres) 

 
 
 
 

 MFP: Deficit bugetar de 2,2 miliarde lei, respectiv 0,27% din PIB după primele 5 luni 
Execuția bugetului general consolidat pe primele cinci luni ale anului 2017 s-a încheiat cu un deficit de 2,2 
miliarde lei, respectiv 0,27% din PIB, față de deficitul de 0,8 miliarde lei, respectiv 0,1% din PIB, înregistrat la 
aceeași perioadă a anului 2016, informează Ministerul Finanțelor Publice. 
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Veniturile bugetului general consolidat au crescut, în termeni nominali, cu 7,9%, iar cheltuielile s-au majorat cu 
9,4%. Veniturile din TVA au scăzut cu 5%, iar cele din accize cu 9,4%. Cheltuielile de personal au crescut cu 19,1%, 
iar cheltuielile cu asistența socială cu 10,1%. 
Veniturile bugetului general consolidat au fost în sumă de 98,4 miliarde lei, reprezentând 12,1% din PIB. 
Creșteri față de anul precedent s-au înregistrat la încasările, contribuțiile sociale (+15,9%), impozitul pe salarii și 
venit (+12,9%), impozitul pe comerț exterior și tranzacțiile internaționale (+10,1%), venituri din capital (+13,2%), 
precum și din impozite și taxe pe proprietate (+20,6%). 
Încasările din alte impozite și taxe pe bunuri și servicii au crescut cu 64,4% față de aceeași perioadă a anului 
precedent, creșterea fiind determinată, în principal, de evoluția încasărilor aferente contribuției datorate pentru 
medicamente, precum și pentru contractele cost-volum/cost-volum-rezultat finanțate din bugetul Fondului 
național unic de asigurări sociale de sănătate. 
În ceea ce privește veniturile din TVA, acestea au înregistrat o scădere față de primele cinci luni ale anului 2016 cu 
5%, pe fondul reducerii, începând cu 1 ianuarie 2016, a cotei standard de TVA de la 24% la 20%, măsură care s-a 
reflectat în încasări începând cu luna februarie 2016. Totodată, începând cu luna februarie 2017 se reflectă în 
încasări și efectele reducerii cotei standard de TVA de la 20% la 19%. 
Încasările din accize au fost cu 9,4% mai mici comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent, fiind influențate 
de reducerea nivelului acestora pentru unele produse energetice începând cu 1 ianuarie 2017. 
Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăților efectuate sunt în sumă de 4,6 miliarde lei, din care 4,2 miliarde 
lei reprezintă sume aferente proiectelor din domeniul agriculturii. 
Cheltuielile bugetului general consolidat au fost în sumă de 100,6 miliarde lei, depășindu-le, în termeni nominali, 
cu 9,4% pe cele din perioada similară a anului trecut. 
Cheltuielile de personal au crescut cu 19,1% comparativ cu perioada ianuarie-mai 2016, fiind determinate de 
majorările salariale acordate în a doua parte a anului 2016, respectiv aplicarea, începând cu luna august 2016, a 
prevederile O.U.G. nr. 20/2016 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 
57/2015 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice în anul 2016, prorogarea unor termene, precum 
și unele măsuri fiscal-bugetare și pentru modificarea și completarea unor acte normative, precum și de creșterile 
salariale acordate în 2017, respectiv creșterea cu 15% a salariilor din sănătate și educație începând cu 1 ianuarie 
2017, a personalului plătit din fonduri publice din instituțiile și autoritățile publice ale administrației publice locale 
care beneficiază de majorarea cu 20% începând cu 1 februarie 2017, majorarea salariului de bază minim brut pe 
țară garantat în plată de la 1.250 lei la 1.450 lei, începând cu 1 februarie 2017, și majorarea cu 50% a salariului 
brut și a sporurilor pentru personalul din instituțiile publice de spectacole sau concerte începând cu 1 februarie 
2017. 
Cheltuielile cu bunuri și servicii s-au redus cu 0,5% față de aceeași perioadă a anului precedent. 
Dobânzile au fost cu 1,6% mai mari față de aceeași perioadă a anului precedent, iar subvențiile s-au majorat cu 
36,7%, creșterea cea mai mare provenind de la subvențiile pentru sprijinirea producătorilor agricoli. 
Cheltuielile cu asistența socială au crescut față de anul precedent cu 10,1%, fiind influențate, în principal, de 
majorarea cu 5,25% a punctului de pensie de la 1 ianuarie 2017, ajungând la 917,5 lei, precum și alte măsuri ce au 
fost aprobate în timpul anului 2016 care au contribuit la sporirea cheltuielilor sociale cum sunt: creșterea 
numărului de beneficiari de ajutor social prin excluderea alocației de stat pentru copii din veniturile familiei la 
stabilirea ajutorului social (VMG); majorarea indemnizației acordate adultului cu handicap vizual grav prin 
majorarea cu 25% a salariului net al asistentului social debutant cu studii medii din unitățile de asistență socială 
din sectorul bugetar, altele decât cele cu paturi, ?i majorarea numărului de persoane încadrate în diverse tipuri de 
handicap; majorarea și modificarea modalității de stabilire a indemnizației lunare pentru creșterea copilului și 
stimulentul de inserție; pensii de serviciu pentru grefieri, personal aeronautic, funcționari publici parlamentari, 
auditori ai Curții de Conturi. 
Cheltuielile pentru investiții, care includ cheltuielile de capital, precum și cele aferente programelor de dezvoltare 
finanțate din surse interne și externe, au fost de 4,1 miliarde lei, respectiv 0,5% din PIB. 

(Sursa: Agerpres) 
 

 Parchetul General clasează dosarul privind alegerile din decembrie 2009 
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Parchetul General a dispus clasarea dosarului în care s-au efectuat cercetări "in rem" după dezvăluirile 
jurnalistului Dan Andronic despre alegerile prezidențiale din decembrie 2009. 
"Procurorii Secției de urmărire penală și criminalistică din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și 
Justiție au dispus clasarea cauzei menționate anterior, întrucât — din coroborarea probelor administrate — s-a 
stabilit că nu s-a decelat niciun element/indiciu de natură să conducă la presupunerea rezonabilă că s-ar fi 
încercat/inițiat de către persoanele nominalizate, acte/acțiuni ce ar intersecta sfera ilicitului penal, respectiv ce ar 
contura textul incriminator al infracțiunii de abuz în serviciu, prev. de art.297 alin. 1 Cod penal cu aplic. art.5 Cod 
penal (art.248 rap. la art.2481 din vechiul Cod penal) și al infracțiunii de falsificarea documentelor și evidențelor 
electorale, prev. de art.391 alin.3 și 4 din Codul penal cu aplic. art.5 Cod penal (fost art.62 alin. 3 și 4 din Legea 
nr.370/2004 pentru alegerea Președintelui României)", se arată într-un comunicat al Parchetului General. 
În luna aprilie, procurorii au deschis un dosar penal "in rem" sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de abuz în 
serviciu și de falsificare a documentelor și evidențelor electorale, ca urmare a informațiilor făcute publice de către 
jurnalistul Dan Andronic privind implicarea unor autorități publice sau persoane în procesul electoral din 
decembrie 2009. 
Ulterior, la Parchet au fost audiați printre alții Dan Andronic, Gabriel Oprea, Anghel Iordănescu și Neculai Onțanu. 
În paralel cu ancheta procurorilor, a fost constituită o comisie parlamentară, care a audiat mai multe persoane în 
legătură cu alegerile prezidențiale din 2009. 
Jurnalistul Dan Andronic a scris că, în decembrie 2009, în turul doi al alegerilor prezidențiale, înalți demnitari ai 
statului român, printre care George Maior, Florian Coldea și Laura Codruța Kovesi, au mers acasă la Gabriel Oprea. 
El a susținut că Laura Kovesi și Coldea erau preocupați de câștigarea scrutinului de Traian Băsescu. 
În replică, fostul vicepremier Gabriel Oprea a declarat că întâlnirea organizată la el acasă a fost o "simplă cină", 
unde i-a invitat pe George Maior, Vasile Dîncu, Anghel Iordănescu, Dan Andronic și Neculai Onțanu. Gabriel Oprea 
a evitat de mai multe ori să spună dacă la acea întâlnire au fost prezenți Florian Coldea și Laura Codruța Kovesi. 

(Sursa: Agerpres) 
 

 Ion Ciprian Preda, numit secretar de stat la Ministerul Cercetării și Inovării 
Ion Ciprian Preda a fost numit în funcția de secretar de stat la Ministerul Cercetării și Inovării, printr-o decizie a 
premierului Sorin Grindeanu. 
Decizia a fost publicată marți în Monitorul Oficial. 

(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Noul preşedinte al Bulgariei, primit de Iohannis la Cotroceni. Ce vor discuta 
Președintele României, Klaus Iohannis, îl va primi miercuri, 28 iunie a.c., la Palatul Cotroceni, pe Președintele 
Republicii Bulgaria, Rumen Radev, cu ocazia vizitei oficiale pe care acesta o efectuează în țara noastră în perioada 
28 – 29 iunie a.c., la invitația Președintelui României. 
Vizita are ca scop aprofundarea dialogului politic româno-bulgar pe principalele teme de interes comun ale 
agendei bilaterale, regionale, europene și internaționale. 
În cadrul discuțiilor va fi abordată și continuarea dezvoltării relațiilor economice, precum și a cooperării sectoriale, 
în special în domenii precum energia și transporturile, în contextul în care România este al treilea partener 
comercial al Bulgariei în Uniunea Europeană, iar tendința de creștere a volumului schimburilor bilaterale s-a 
menținut în ultimii ani. De altfel, în vederea impulsionării cooperării economice, Preşedintele României va 
participa, împreună cu omologul bulgar, în dimineața zilei de 29 iunie a.c., la deschiderea Forumului de afaceri 
România-Bulgaria. 
e asemenea, vor fi analizate modalitățile concrete de coordonare în vederea promovării intereselor și obiectivelor 
comune în cadrul UE. Aprofundarea dimensiunii europene a relației bilaterale este cu atât mai importantă cu cât 
Bulgaria și România vor deține Președinția Consiliului UE, în Semestrul I din 2018, respectiv în Semestrul I din 
2019. 
Se vor afla totodată pe agendă aspecte privind cooperarea în cadrul NATO și provocările de securitate în regiunea 
Mării Negre, Vecinătatea Estică, respectiv cooperarea la nivel regional. 
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(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Pericolul din lactatele de la raft. Ce decizie a luat Parlamentul 
Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, cu 217 voturi pentru, 3 împotrivă şi 48 abţineri, proiectul care modifică 
Legea 88/2016 referitoare la etichetarea laptelui proaspăt pentru consum şi a produselor lactate, fiind abrogată 
obligativitatea ca pe etichetele produselor lactate să fie prevăzut procentul de lapte praf pe care îl conţin.  
 
Proiectul de lege a fost iniţiat în vederea înlăturării unor dificultăţi în implementarea prevederilor actului 
normativ de bază. Proiectul abrogă din lege obligativitatea ca pe etichetele produselor lactate să fie prevăzut 
procentul de lapte praf pe care îl conţin.  
 
Potrivit celor adoptate, eticheta de pe produsele lactate trebuie să cuprindă ţara de origine sau locul de 
provenienţă a laptelui cu ponderea cea mai mare, numele operatorului economic procesator al laptelui, fiind 
eliminată denumirea ambalatorului sau marca de identificare.  
 
Modificările de compoziţie se vor specifica pe etichetă: îmbogăţirea laptelui cu proteine lactate, săruri minerale şi 
vitamine.  
 
Condiţiile pentru menţiunile suplimentare care se introduc pe câmpul vizual sunt: înscrierea pe etichetă 
produsului finit a menţiunii "Produs natural" va reveni doar celor care folosesc în proporţie de 100% ca materie 
primă laptele provenit de la vaci, bivoliţe, oi şi capre şi componente naturale provenite strict din lapte, fără a avea 
în compoziţie produse de origine vegetală sau animală alta decât laptele.  
 
Înscrierea pe eticheta produsului finit a menţiunii "Produs românesc" va reveni doar celor care folosesc în 
proporţie de 100% ca materie prima laptele provenit de la producători şi procesatori, lapte de origine 
românească, atestat pe baza documentelor de trasabilitate.  
 
Etichetele pentru lapte de consum şi produsele lactate trebuie să fie inscripţionate clar, uşor de înţeles pentru a 
permite consumatorilor informarea privind originea şi trasabilitatea produselor.  
 
Proiectul mai prevede că producerea, expunerea spre vânzarea şi/sau vânzarea de lapte de consum cunoscând că 
este obţinut din înlocuitori de lapte se va sancţiona cu amendă de la 25.000 lei la 35.000 lei. Potrivit legii în 
vigoare, sancţiunile cu amendă sunt de la 20.000 lei la 25.000 lei şi retragerea pe timp de 6 luni a autorizaţiei de 
funcţionare a producătorilor sau comercianţilor, după caz.  
 
De asemenea, a fost abrogată prevederea referitoare la obligativitatea Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării 
rurale de a iniţia şi finanţa campanii de promovare şi creştere a consumului de lapte proaspăt şi a produselor 
lactate româneşti. Prezenta lege intră în vigoare la data de 1 ianuarie 2018.  
 
Camera Deputaţilor for decizional.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Legea care permite gropi de gunoi la marginea pădurilor 
Legea care le dă voie primarilor să taie păduri întregi pentru a face gropi de gunoi mai are nevoie doar de 
aprobarea senatorilor şi apoi e în linie dreaptă spre promulgare. Situaţia care a alertat ONG-urile de mediu şi 
societatea civilă aduce în prim-plan cazuri similare din ţară, cu gropi de gunoi construite la marginea unor 
păduri. Din zone care ar fi putut aduce mii de turişti, au ajuns peisaje dezolante de care oamenii nici nu vor să 
audă. 
"Aici este oxigenul dumneavoastra" scrie pe o plăcuţă din pădurea din Măldăreşti, Vâlcea. La doi paşi de semnul 
care acum are conotaţii ironice, tronează două grămezi imense de gunoi. Mizeria vine de la groapa de gunoi de la 
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o aruncătură de băţ, groapă care a fost construită în anii '70, pe un teren de la marginea comunei. După 
Revoluție, din cauza cantității mari de gunoi aduse aici, groapa de 30.000 de metri pătrați s-a dublat, iar gunoiul e 
împrăştiat peste tot. Autorităţile spun că gunoaiele sunt luate de vânt. 
Gheorghe Mihăilescu, director al Direcţiei Silvice Vâlcea: „Modul în care este construită şi cum sunt depozitate 
deşeurile menajere şi ce deşeuri mai sunt acolo fac ca uneori când vântul bate să ducă şi în pădure resturi de 
hârtie, de PET-uri de alte chestiuni de deşeu”. 
Zona cu imens potenţial turistic, unde sunt conace şi peisaje de rare, a ajuns să fie ocolită de turişti. Vina e pusă 
pe seama gunoaielor. 
Acelaşi viitor se pare că îl va avea şi zona pitorească din munţii Bucovinei. 
În vârful Pasului Mestecăniș cât vezi cu ochii sunt munți, păduri și pajiști. Turiștii și-ar fi dorit poate aici un loc de 
picnic, iar localnicii cu siguranță pășune pentru animale. Autoritățile s-au gândit însă că este un loc mai potrivit 
pentru o groapă de gunoi. 
Cei care au cerut ca groapa de gunoi să fie în vârful muntelui sunt edilii din comuna Pojorâta, cea de care ţine 
zona, iar depozitul ecologic de deșeuri ar urma să colecteze gunoiul din zona de munte a județului Suceava. 
Groapa de gunoi trebuia să fie gata din 2014. Nici acum nu e gata, pentru că sunt probleme cu drumul de acces. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Motivarea deciziei de eliberare condiţionată a lui Dan Voiculescu: A scris lucrări științifice și a făcut curățenie 
în pușcărie 
Instanţa a fost de acord cu eliberarea condiţionată a lui Dan Voiculescu pentru că acesta îndeplineşte condiiţile 
legale, nu a fost sancţionat, a muncit în penitenciar şi a scris mai multe lucrări ştiinţifice, informează, marți, 
TVR. 
Aceasta este concluzia magistraţilor care au judecat cerea depusă de omul de afaceri. În document se arată că 
Voiculescu a câştigat 57 de zile pentru că a participat la curăţenie şi 330 pentru lucrările ştiinţifice scrise în 
penitenciar. 
Dan Voiculescu este condamnat la zece ani de închisoare în dosarul privatizării frauduloase a Institutului de 
Cercetări Alimentare. Până acum a executat 2 ani şi 10 luni din pedeapsă. 
Decizia nu este definitivă şi a fost contestată de procurori. Contestația va fi judecată la Tribunalul București. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Bitdefender: O nouă amenințare cibernetică de tip ransomware infectează companii și instituții din România-GoldenEye 

Companii și instituții din România și din alte țări din regiune, printre care Ucraina și Rusia, au fost 

afectate marți de o nouă amenințare cibernetică de tip ransomware, denumită GoldenEye, care criptează 

datele utilizatorilor și apoi solicită recompensă, se arată într-un comunicat Bitdifender remis AGERPRES. 
"Noua variantă de GoldenEye a făcut deja victime în mai multe țări la nivel global, printre care România, Ucraina și 
Rusia. Spre deosebire de alte versiuni de ransomware, care blochează datele utilizatorilor de pe calculatoarele 
infectate și apoi solicită recompensă pentru a le reda accesul, noua versiune GoldenEye nu le permite victimelor 
să mai folosească dispozitivul infectat, dat fiind că, după ce termină procesul de criptare a datelor, forțează 
calculatorul să se închidă și îl face inutilizabil până la plata recompensei de 300 de dolari", precizează experții 
companiei. 
Potrivit sursei citate, toți clienții Bitdefender care au soluția de securitate actualizată la zi sunt protejați în fața noii 
amenințări. 
În context, specialiștii în securitate cibernetică ai Bitdefender recomandă realizarea unor copii ale datelor de 
importanță strategică pentru a evita pierderea acestora, actualizarea în regim de urgență a sistemului de operare 
la cea mai recentă versiune, actualizarea tuturor programelor de pe calculator și evitarea folosirii de software 
perimat. 
"Folosiți o soluție de securitate performantă și actualizată la zi", subliniază sursa citată. 
Mai multe bănci și companii ucrainene, precum și principalul aeroport și sistemul informatic al guvernului de la 
Kiev au fost marți țintele unui atac cibernetic masiv, care a provocat perturbări ale activității și care a fost descris 
de un oficial ca fiind cel mai mare din istoria țării, relatează AFP și Reuters. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Vicepremierul ucrainean Pavlo Rozenko a anunțat marți că rețeaua de calculatoare a guvernului de la Kiev s-a 
prăbușit din cauza unui atac informatic. 
Un consilier al ministrului ucrainean de interne a spus că atacul informatic de marți este cel mai mare din istoria 
Ucrainei și că a fost folosită o versiune modificată a virusului 'WannaCry', care a atacat în luna mai zeci de mii de 
companii și organizații din întreaga lume. 
Tot marți, gigantul rus petrolier Rosneft a anunțat de asemenea că a fost victima unui 'puternic atac informatic' 
care a vizat serverele sale. Și producătorul de oțel rus Evraz a transmis că sistemele sale informatice au fost 
atacate cibernetic. 
Sute de mii de terminale din companii și instituții publice din întreaga lume au fost lovite în luna mai de 
amenințările cibernetice de tip ransomware WannaCry și Adylkuzz, care folosesc o vulnerabilitate prezentă în 
majoritatea versiunilor sistemului de operare Windows. La mijlocul lunii martie 2017, Microsoft a furnizat un 
patch care blochează exploatarea vulnerabilității MS17-010, dar un număr necunoscut de calculatoare și servere 
la nivel global — inclusiv cele care folosesc versiuni învechite ale Windows — nu au primit respectiva actualizare și 
riscă să fie infectate în orice moment. 
Despre vulnerabilitatea MS17-010, denumita și EternalBlue, s-a vorbit pentru prima oară în luna aprilie, ca parte 
dintr-o campanie mai amplă de sustragere de date de către Agenția Națională de Securitate din SUA (NSA). De 
aceasta data, atacatorii exploatează vulnerabilitatea care ar fi fost folosită atunci în scopuri de spionaj de către 
agenții guvernamentale pentru a livra victimelor diverse amenințări informatice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Continuă lupta cu flăcările la Balotești. Opt autospeciale au fost mobilizate toată noaptea la fabrica de mobilă 
Continuă lupta cu flăcările care au distrus o fabrică de mobilă și depozitul ei din comuna ilfoveană Balotești. Opt 
autospeciale au fost mobilizate, toată noaptea, pentru a ține focul sub control și a mai stinge din focarele de 
incendiu. Intervenția pompierilor este îngreunată de lipsa hidranților şi de terenul accidentat. 

La lumina zilei se vede dezastrul lăsat în urmă de flăcările înalte de 10 metri, care au izbucnit marți. Hala este 
mistuită de flăcări - tot ce era în ea a fost distrus de flăcări. În acest moment, mai există focare pe care pompierii 
încearcă să le stingă. Fumul degajat este destul de redus în acest moment și nu mai pune niciun fel de pericol, a 
transmis corespondentul TVR Daniel Dude pentru "1 Matinal". 
Fabrica de mobilă funcționa într-o hală de aproximativ 8.000 de metri pătrați. 
Comisarii de la Garda de Mediu spun că fumul gros care s-a răspândit deasupra localităţii nu conţine substanţe 
periculoase. În schimb, pompierii susţin că firma a fost controlată de mai multe ori și a fost sancționată pentru 
nereguli. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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